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342. Godkendelse af dagsorden
Dok.nr.: 5729
Sagsid.:
Initialer: kakk
Åben sag

Beslutning Udvalget for Kultur og Fritid den 07-10-2015

Fraværende: Preben Olesen

Godkendt.
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343. Gensidig orientering
Dok.nr.: 7156
Sagsid.:
Initialer: kakk
Åben sag

Sagsfremstilling
Orientering ved formanden

 Dialogmøder i november med aftaleholdere den 17. november 2015.
 Kulturaftalen

 
 
 
Orientering ved forvaltningen

 Kulturpuljen
 Musicalskole
 Godkendelse af regnskab 2014 for Varde Museum 
 Fest- og Kulturuge 2016

 
 
 
Gensidig orientering

Bilag:
1 Åben Oversigt over bevillinger/tilskud i 2015 - kulturpuljen 2004/15

Beslutning Udvalget for Kultur og Fritid den 07-10-2015

Fraværende: Preben Olesen

Workshop hos Biblioteket blev drøftet. Det var et udmærket oplæg og nogle fine 
drøftelser, som vi glæder os til at se resultatet af.
 
Erhard Jull – Kulturelle arrangementer med underskudsgaranti, Supra – Sand i øjet 2015, 
hvad er status der? Kirstine vender tilbage.
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344. O Kvalitetsvurdering af Varde Museum
Dok.nr.: 9065
Sagsid.: 15/10166
Initialer: finl
Åben sag

Sagsfremstilling
Kulturstyrelsen har 24. august 2015 fremsendt rapporten Kvalitetsvurdering af Museet 
for Varde By og Omegn 2015. Rapporten beskriver resultatet at en kvalitetsvurdering 
gennemført i april 2015, som er en opfølgning på en tidligere kvalitetsvurdering fra 2004.
 
Kulturstyrelsens samlede vurdering er, at Museet løser sine opgaver meget 
tilfredsstillende. Citat fra den samlede vurdering:
 
”Museet har en klar vision og evner at prioritere og følge sin strategi.
 
Museets største udfordring består i den nærmeste fremtid i at sikre opbygning af det 
ambitiøse Museumscenter Blåvand og samtidig fastholde den hidtidige kvalitet i løsningen 
af museets centrale, lovbundne opgaver.
 
Kulturstyrelsen konstaterer, at museet har fulgt tilfredsstillende op på en række forhold, 
der blev påpeget ved kvalitetsvurderingen af museet i 2004. Der synes dog fortsat at 
være behov for afklaring af spørgsmålet om kunstmuseal formidling i et museum med 
pligt til at formidle Varde og Vardeegnens kulturhistorie.”
 
Kvalitetsvurderingen er baseret på en gennemgang af emnerne:

 Arbejdsgrundlag, organisation og ledelse
 Ressourcegrundlag
 Forskning
 Formidling
 Samlingsvaretagelse
 Museets fremtid 

 
For hvert emne er det beskrevet, hvad der er meget tilfredsstillende, tilfredsstillende og 
ikke tilfredsstillende, ligesom Kulturstyrelsen giver anbefalinger til indsatser.
 
Museet skal inden for tre måneder fremlægge en plan for, hvordan det vil følge op på 
Kulturstyrelsens anbefalinger, og opfølgningsplanen skal godkendes af Kulturstyrelsen.
 
Et år efter godkendelsen gennemføres et opfølgningsmøde mellem museet og 
Kulturstyrelsen, hvor museet skal gøre rede for sit arbejde med opfølgningen. 
Kvalitetsvurderingen forventes afsluttet efter opfølgningsmødet.

Forvaltningens vurdering
Forvaltningen vurderer, at rapporten overordnet er udtryk for, at Museet for Varde By og 
Omegn er et museum af høj kvalitet. 

Retsgrundlag
Kommnalfuldmagten
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Økonomi
Ingen

Høring
Ingen

Bilag:
1 Åben Kvalitetsvurderingsrapport Varde 24_8. 113841/15

Anbefaling
Forvaltningen anbefaler,

at orienteringen tages til efterretning.

Beslutning Udvalget for Kultur og Fritid den 07-10-2015

Fraværende: Preben Olesen

Orienteringen blev taget til efterretning.
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345. Etablering af skolerum ved Filsø
Dok.nr.: 9293
Sagsid.: 15/9624
Initialer: sosk
Åben sag

Sagsfremstilling
Åge V. Jensens Naturfond har forespurgt, om der er kommunal interesse for, at der 
etableres et skolerum med tilhørende undervisningsfaciliteter og udstyr ved Filsø.
 
Efter etablering af Filsø er fonden nu interesseret i at forbedre de faciliteter, der kan 
bidrage til at formidle Filsøs natur- og kulturhistorie. Ved et tilsvarende 
naturgenopretningsprojekt ved Gyldensteen nær Bogense har fonden etableret en 
skolestue med tilhørende formidlingsudstyr. Fonden har her indgået en aftale med 
Nordfyns Kommune om brugen af faciliteterne. Denne aftale er udgangspunktet for det 
samarbejde fonden ønsker med Varde Kommune. Fonden har fremhævet følgende 3 
prioriterede punkter:

1. At kommunens skoler bruger skolerummet, herunder at brugen indgår i 
undervisningsplanlægningen, og at der sikres transportmulighed til området.

2. At kommunen vil påtage sig koordinering af brugen af skolerummet.

3. Fonden forudsætter, at kommunen vil påtage sig rengøringen af lokalerne efter endt 
brug.

 
Placering af et evt. skolerum er tænkt i tilknytning til det planlagte velkomstcenter ved 
Filsø Avlsgård. Placeringen er tæt på søen for let at kunne formidle søens natur, og 
samtidig er der gode adgangsforhold med p-plads.
 
En placering nærmere søen end 150 meter kræver dispensation fra søbeskyttelseslinje 
efter naturbeskyttelsesloven. Der ud over skal der forinden etablering være givet 
landzone- og byggetilladelse. 
 
Fonden har tilbudt at stille en eksisterende beboelsesejendom til rådighed i perioden 
frem til, at skolerummet er etableret. Det giver en mulighed for eleverne for at søge i læ 
ved dårligt vejr og/eller til at benytte ejendommens toiletfaciliteter.

Forvaltningens vurdering
Skolerummet vil allerede nu være sikret skolebrugere, da Udvalget for Børn og 
Undervisning har en målsætning om, at alle kommunens 6. klasser skal deltage i et 
obligatorisk læringsforløb ved Filsø i løbet af skoleåret (”Vi i naturskolen”).
 
Det er samtidig forvaltningens vurdering, at faciliteterne, ud over at formidle Filsø, vil 
kunne være et godt aktiv for formidling af hele Naturpark Vesterhavet. 
 
Endeligt vurderes, at fondens ønsker, om at kommunen varetager koordinering af brugen 
af lokalerne og rengøring af disse, er overkommelige og rimelige ønsker. Endelig omfang 
af opgaverne kendes dog først, når der foreligger en egentlig projektbeskrivelse.  

Konsekvens i forhold til visionen
De forbedrede formidlingsfaciliteter vil forbedre muligheden for at udbrede viden og brug 
af naturen, og de vil derfor være med til at løfte kommunens vision.
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Retsgrundlag
Intet

Økonomi
Der vil være en kommunal udgift forbundet med rengøring af lokalerne. Midlerne findes 
inden for direktørområdet Børn og Unge. 
Prisen afhænger af brugen af lokalerne. Udgiften estimeres til 75-100.000 kr. 

Høring
Ingen

Bilag:
1 Åben Skolestue - indretning (3).pdf 110214/15
2 Åben Naturrum Gyldensteen - Ydre (3).pdf 110210/15
3 Åben Naturrum Gyldensteen - Indre (3).pdf 110209/15

Anbefaling
Forvaltningen anbefaler,
at forvaltningen bemyndiges til at fortsætte dialogen med Åge V. Jensens Naturfond om 
etablering af et skolerum ved Filsø, og
at sagen videregives til behandling i Udvalget for Børn og Undervisning.

Beslutning Udvalget for Plan og Teknik den 17-09-2015

Fraværende: Anders Linde

Anbefalingen blev godkendt.
 
Udvalget anbefaler, at sagen fremsendes til udvalget for Kultur og Fritid og 
Handicaprådet til høring/orientering.

Beslutning Udvalget for Kultur og Fritid den 07-10-2015

Fraværende: Ingen

Anbefalingen blev godkendt.
 
Flot initiativ som udvalget mener, vil være et stort aktiv i forhold til formidling af 
området.
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346. Lydum Stadion
Dok.nr.: 9256
Sagsid.: 15/8824
Initialer: bera
Åben sag

Sagsfremstilling
Udvalget besluttede 21. april 2015, at Kultur og Fritid skulle igangsætte en dialog med 
foreninger og selvejende stadions, hvor aktiviteten synes begrænset. 
 
Der er planlagt dialog med repræsentanter fra flg. 5 stadions: Lydum Sogne og 
Idrætsforening, IK Vest Nymindegab, IF Centrum, Krusbjerg, Strellev/Lyne GU samt 
Gårde Idræts- og Skytteforening.
 
Kultur og Fritid har haft møde med Lydum Sogne- og Idrætsforening om Lydum Stadion. 
Dialogen var god, og følgende fakta blev oplyst på mødet:
 
Ca. 50 ud af 130 husstande i byen er medlem af foreningen. Foreningen har pt. 
gymnastik i Forsamlingshuset, og stadion er mødested for aktiviteter som cykling, gang 
og stavgang. Derudover benyttes legepladsen på stadion af byens børn samt af 
dagplejere fra området. Foreningen afholder Skt. Hans fest på stadion og andre 
arrangementer i forsamlingshuset til gavn for borgerne i Lydum og omegn.
 
Foreningen har et ønske om fortsat at være i udvikling, og den vil gerne være med til at 
tilbyde og sætte nye aktiviteter i gang (eksempelvis petanque, krocket, løbeklub, krolf). 

Forvaltningens vurdering
Kultur og Fritid vurderer, at selvom der ikke er en aktiv fodboldklub, som bruger stadion, 
er der stadig andre lokale brugere, som anvender stadion. I tillæg til den græsklipning af 
stadion som kommunen varetager, bidrager frivillige til at stedet holdes pænt og 
attraktivt.
 
For at sikre et levende og aktivt lokalsamfund/foreningsliv anbefaler Kultur og Fritid, at 
driftstilskud til klubhus og stadion samt græsklipning fastholdes.
 
I sæsonen klippes græsset på stadion en gang i ugen, den årlige udgift hertil ligger i 
størrelsesordenen 16.000 kr.. Derudover er der i 2015 udbetalt et driftstilskud på i ca. 
25.000 kr. til drift af klubhus samt øvrig drift på stadion.
 
Idrætskonsulenten bliver koblet på foreningen for at styrke og understøtte udviklingen i 
foreningen, så der fremadrettet skabes mere aktivitet for borgerne/medlemmerne.
 
Forvaltningen anbefaler, at udvalget har en principiel drøftelse af, hvordan og i hvilket 
omfang kommunen skal støtte fritids- og idrætsfaciliteter i de meget små lokalsamfund.

Konsekvens i forhold til visionen
Jf. Kultur- og fritidspolitikken er det Kultur og Fritids opfattelse, at det er vigtigt fortsat at 
understøtte de små lokalsamfund, så borgerne har grønne områder, hvor der kan 
afvikles aktiviteter og skabes nye relationer. Denne tænkning hænger også sammen med 
Vision 2030 – Vi i naturen.
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Retsgrundlag
Kommunalfuldmagten
Folkeoplysningsloven

Økonomi
Ingen

Høring
Ingen

Anbefaling
Forvaltningen anbefaler,

at Udvalget har en principiel drøftelse af hvordan og i hvilket omfang kommunen skal 
støtte fritids- og idrætsfaciliteter i de meget små lokalsamfund, og

at driftstilskud og græsklipning på Lyne Stadion fortsætter som hidtil for at sikre et 
levende og aktivt lokalsamfund/foreningsliv.

Beslutning Udvalget for Kultur og Fritid den 07-10-2015

Fraværende: Preben Olesen

Udvalget besluttede, at der inden stillingtagen udarbejdes en oversigt over de 5 stadions, 
med forslag til en ”selvforvaltningsmodel”. 
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347. Kriterier for Eliteidræt/talentudvikling
Dok.nr.: 9282
Sagsid.: 15/11612
Initialer: bera
Åben sag

Sagsfremstilling
Udvalget for Kultur og Fritid besluttede 9. juni 2015 at fremrykke fristen for ansøgning 
om tilskud fra Eliteidrætspuljen fra 1. marts til 1. december, så foreningerne først på året 
kender bevillingen af tilskud til eliteidræt.
 
Samtidig er kriterierne drøftet med Varde Idrætsråd, og kriterierne findes umiddelbart 
tidssvarende og relevante.
 
Varde Idrætsråd foreslog på dialogmødet med udvalget i april 2015, at en bevilling fra 
Eliteidrætspuljen kunne være flerårig, så de respektive foreninger kan arbejde mere 
langsigtet og målrettet i bevillingsperioden med deres elite-/talentudvikling. 
 
I 2015 var budgettet til eliteidræt på 316.000 kr., heraf er 50.000 prioriteret til en 
flerårig aftale med Region Varde Elitesport, så restbudgettet herefter udgør ca. 266.000 
kr. Budgettet for 2015 er prioriteret.

Forvaltningens vurdering
Forvaltningen vurderer, at kriterierne er tidssvarende, og at de tager hensyn til både 
elite- og talentarbejde i foreningen. Det vurderes derfor ikke, at der er grundlag for at 
ændre i de nuværende kriterier for tildeling af tilskud til elite/talentudvikling.
 
Forvaltningen anbefaler dog, at der i kriterierne tilføjes, at der kan ydes tilskud over en 
flerårig periode eksempelvis 2-3 år. Idrætsrådet har forskellige betragtninger/holdninger 
til dette. Forvaltningen mener dog, at det kan være en fordel for foreningerne med 
muligheden for flerårige bevillinger, fordi det giver foreningerne tid og ro til at arbejde 
målrettet med elite-/talentudviklingen i bevillingsperioden. 
 
Ansøgningsfristen for næste års pulje er 1. december 2015, og det forventes, at sagen 
kan behandles på mødet i januar 2016.

Retsgrundlag
Kriterierne for eliteidræt

Økonomi
Ingen

Høring
Sagen er drøftet med Idrætsrådet.

Bilag:
1 Åben Kriterier for eliteidrætspuljen 55173/15

Side 737



Varde Kommune
Udvalget for Kultur og Fritid 07-10-2015

Anbefaling
Forvaltningen anbefaler,

at kriterierne bibeholdes og er grundlaget for ansøgninger til Eliteidrætspuljen for 2016 
og frem, og

at kriterierne tilføjes muligheden for at yde bevillinger i en flerårig periode på 2-3 år.

Beslutning Udvalget for Kultur og Fritid den 07-10-2015

Fraværende: Preben Olesen

Kriterierne blev godkendt.
 
Udvalget ønskede, at forvaltningen i behandling af ansøgninger om tilskud fra puljen, er 
særlig opmærksom på:
 

 at definition af elite og talentarbejdet er tydelig,

 at foreningen i ansøgningen, tydeliggør markedsføringstiltag afledt af tilskud fra 
puljen,

 at foreningen i ansøgningen tydeliggør målsætningen for elite/talentarbejdet. 

 

Udvalget påpeger, at der fremadrettet bør arbejdes mod at samle ansøgninger om 
sponsorater i et udvalg.
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348. Fejring af Årets Mestre
Dok.nr.: 9260
Sagsid.: 15/10789
Initialer: bera
Åben sag

Sagsfremstilling
Udvalget besluttede 21. april 2015, at forvaltningen skulle udarbejde oplæg til et nyt 
koncept for Årets Mestre arrangement foranlediget af det store arrangement i marts 
2015.
 
Forvaltningen har haft en dialog med Idrætsrådet om arrangementet, og der er enighed 
om, at fejring af Årets Mestre er en succes, som skal fastholdes. 
 
Aftenen skal være en festaften for mestrene, og dele af det tidligere koncept ønskes 
bibeholdt krydret med nogle nye tiltag, som både skal forenkle og festliggøre fejringen.
 
Idrætsrådet har givet udtryk for, at der ikke skal ændres i den officielle del af 
arrangementet. Dog ændres konceptet, så selve overrækkelsen bliver forenklet. 
Derudover tænkes et festligt indslag ind i arrangementet. 
 
Der strammes op på kriterierne for indstilling af mestre til Årets Mestre arrangement, og 
kulturen tænkes ind, så kulturens ”mestre” fejres ved samme lejlighed. Idrætten 
adskiller sig dog væsentligt fra den kulturelle verden hvad angår mesterskaber, og derfor 
skal kriterierne for kulturen være mere åbne.
 
Det har de seneste år knebet med indstilling af en mand og en kvinde til Vardeprisen. 
Det foreslås derfor, at Vardeprisen afskaffes og erstattes med Varde Kommunes 
Foreningspris, så den gives til en person, som har ydet en bemærkelsesværdig indsats 
for foreningslivet, f.eks. som træner, frivillig, bestyrelsesrepræsentant eller andet. 
Navnet på prisen indikerer, at prisen er mere åben i forbindelse med indstillinger til 
prisen.  Det foreslås, at det stadig er et udvalg af repræsentanter fra Udvalget for Kultur 
og Fritid, de fire råd samt Kultur og Fritid, som gennemgår indstillingerne og finder 
”vinderen” af prisen.
 
Der er i budgettet for 2015 afsat 6.641 kr. til Vardeprisen (bl.a. til erindrings- og 
vandrepokal). Arrangementet finansieres af Kultur og Fritid samt af Borgmesterkontoret 
(gaver og selve afviklingen af arrangementet). Denne fordeling fastholdes. Der er ikke 
afsat ekstra midler til yderligere festliggørelse af arrangementet.

Forvaltningens vurdering
Det er forvaltningens og Idrætsrådets vurdering, at der skal holdes et festligt 
arrangement med et godt indhold, hvor mestrenes resultater påskønnes, og som giver 
deltagerne en god oplevelse, gerne noget som relaterer sig til arrangementet. 
 
Det er vigtigt, at arrangementet både appellerer til eliten og bredden, så bredden 
motiveres til at yde flotte resultater. Dvs. alle mestre oplever at få en flot anerkendelse 
af deres resultater og mesterskaber.
 
Kultur og Fritid anbefaler, at den hidtidige Vardepris erstattes af Varde Kommunes 
Foreningspris. Det foreslås, at den er åben for mange forskellige indsatser indenfor 
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foreningsområdet, og kriterierne kan i nogen udstrækning minde om kriterierne for 
Vardeprisen.
 
Hvis det nye koncept godkendes, tilrettes reglerne tilsvarende.

Retsgrundlag
Varde Kommunes regler for indstilling til Årets mestre

Økonomi
Ingen

Høring
Ingen 

Bilag:
1 Åben Bilag til punkt til udvalgsmøde d. 7. oktober 2015 132154/15
2 Åben Tilrettelse af kriterier for indstilling af mestre 129430/15
3 Åben Forslag til afvikling af Årets Mestre 126600/15

Anbefaling
Forvaltningen anbefaler, 

at det nye koncept for afholdelse af Årets Mestre godkendes,

at kulturens ”mestre” fremover er en del af arrangementet, men med mere åbne 
kriterier,

at Vardeprisen afskaffes og erstattes af titlen Varde Kommunes Foreningspris, og

at de nye ændringer i arrangementet samt kriterier sendes til endelig godkendelse i 
rådene.

Beslutning Udvalget for Kultur og Fritid den 07-10-2015

Fraværende: Preben Olesen

Udvalget besluttede,

at det nye koncept for afholdelse af Årets Mestre godkendes,

at kulturens ”mestre” fremover er en del af arrangementet, men med mere åbne 
kriterier,

at Vardeprisen afskaffes og erstattes af titlen Varde Kommunes Foreningspris og 
vinderen tildeles 5.000 kr., og

at de nye ændringer i arrangementet samt kriterier sendes til endelig godkendelse i 
rådene.
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349. Budgetbevilling til idrætshallerne 2015-2019
Dok.nr.: 9352
Sagsid.: 15/11927
Initialer: bovi
Åben sag

Sagsfremstilling
Byrådet har på budgetseminar afsat 3 mio. kr. til tilskud til idrætshallerne i 2016 og 4. 
mio. kr. i hvert af årene 2017-2019. Der er ikke afsat budget til 
vedligeholdelsesprojekter i 2015.
 
Det giver udvalget en mulighed for at give tilskud til vedligehold/renovering i hallerne. 
Det afsatte beløb kan dog langt fra dække det samlede vedligeholdelsesbehov, jf. 
halanalysen. Det betyder, at der skal foretages en markant prioritering af budgettet. 
 
Hvis hallerne ikke har opsparet egne midler til finansiering af vedligeholdelses-
/renoveringsopgaverne kan finansiering være en udfordring, hvis de ikke kan optage 
kreditforeningslån og i stedet må optage banklån. 
 
For at sikre, at de afsatte midler anvendes bedst muligt, bør der udarbejdes principper 
for fordeling, som sikrer, at tilskud til de enkelte haller indgår i en samlet og langsigtet 
prioritering.
 
Forvaltningen har drøftet finansieringsudfordringen med SIV. På et møde 2. september 
2015 tilkendegav SIV, at de ønsker at kommentere på fordelingsprincipperne, men ikke 
ønsker at deltage i den endelige beslutning om hvilke projekter, der skal støttes.
 
Udvalget har modtaget ansøgninger fra Helle Hallen, Horne Hallen og Skovlund-Ansager 
Hallen om tilskud, lån eller garantistillelse til renoverings- og udviklingsprojekter i 2015. 
Udvalget har udsat behandlingen af disse tre sager. To af hallerne kunne ikke afvente 
den politiske beslutning og har igangsat de projekter, som de ansøgte om støtte til. Det 
har betydet, at der er blevet optaget dyrere banklån til realisering af projekterne.

Forvaltningens vurdering
Forvaltningen vurderer, at der bør tages principielt stilling til, hvordan de afsatte midler 
fordeles i forhold til de behov, der er i alle hallerne, før der fordeles eventuelt tilskud eller 
lån til enkelte haller. 
 
Borgernes idrætsvaner udvikler sig løbende. Derfor vurderer forvaltningen, at det er 
hensigtsmæssigt, at de afsatte midler både anvendes til renovering og vedligehold af 
eksisterende bygninger og udvikling af faciliteterne. Forvaltningen finder det væsentligt, 
at nye tiltag også kan støttes med henblik på at udvikle tidssvarende faciliteter i Varde 
Kommune.
 
I forhold til renovering og vedligeholdelsesbehovet anbefaler forvaltningen, at der tages 
udgangspunkt i oplysningerne fra Care-Taker, som indeholder opdaterede oplysninger, 
og som løbende anvendes af alle haller. Oplysninger fra Care-Taker er også 
udgangspunktet for analysen af vedligeholdelsesbehovet, som fremgår af halanalysen.
 
Det foreslås, at SIV høres i forbindelse med udformningen af fordelingsprincipperne, 
inden de endeligt godkendes af Udvalget.
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Forvaltningen foreslår, at Udvalget forelægges et konkret forslag til fordeling for 2016-
2017 efter politisk godkendelse af kriterierne.
 
Forvaltningen anbefaler, at ansøgningerne fra Helle Hallen, Horne Hallen og Skovlund-
Ansager Hallen medtages i vurderingen af tilskud for 2016. 

Retsgrundlag
Kommunalfuldmagten

Økonomi
Ingen

Høring
SIV høres i forbindelse med udarbejdelse af fordelingsprincipperne.

Anbefaling
Forvaltningen anbefaler:

at forvaltningen udarbejder fordelingsprincipper, som Udvalget efterfølgende godkender, 
og

at ansøgningerne fra Helle Hallen, Horne Hallen og Skovlund-Ansager Hallen medtages i 
vurdering af tilskud ud fra de kommende fordelingsprincipper.

Beslutning Udvalget for Kultur og Fritid den 07-10-2015

Fraværende: Preben Olesen

Anbefalingen blev godkendt.
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350. Afklaring på juridiske forhold ved udvikling af Fritidscenteret
Dok.nr.: 9221
Sagsid.: 14/14419
Initialer: bovi
Åben sag

Sagsfremstilling
Udvalget behandlede 12. maj 2015 udviklingsplanerne for Varde Fritidscenter. 
Udviklingsplanerne blev godkendt og videresendt til Udvalget for Økonomi og erhverv, 
der 27. maj 2015 besluttede, at der skulle arbejdes videre med at afdække de uafklarede 
forhold, hvorefter sagen sendes tilbage til udvalget. 
 
Forvaltningen har nu modtaget svar fra advokat Kurt Helles Bardeleben, der konkluderer, 
at det vurderes juridisk muligt at gennemføre inden for kommunalfuldmagtens rammer. 
Kammeradvokatens notat er vedlagt.
 
Det vurderes derved muligt, at overdrage bygningerne til IFV som beskrevet i vedlagte 
sagsfremstilling, så de kan danne sikkerhed for den del af om- og tilbygningen, som ikke 
vedrører den kommercielle del. Dvs. at der fortsat er en klar adskillelse mellem 
idrætslige- og kommercielle aktiviteter samt den kommunale involvering heri.
 
Modellen kræver fortsat Økonomi- og Indenrigsministeriets godkendelse i forhold til krav 
til deponering. Ligeledes vil det skulle afklares, om der er tale om statsstøtte, som 
kræver anmeldelse til EU-kommissionen.
 

Forvaltningens vurdering
Forvaltningen vurderer, at advokatens notat tydeliggør, at den opsatte model for 
udvikling af Fritidscenteret kan gennemføres. Sagen er afklaret i et omfang, så det er 
muligt at tage stilling til, om projektet skal sættes i gang. 
 
Forvaltningen vurderer, at den største risiko for Varde Kommune ligger i det tilfælde, at 
fonden går fallit, og at realkreditinstituttet vil kræve, at Varde Kommune overtager 
ejendom og relateret gæld.
  
Forvaltningen vurderer, at gennemførelse af IFV og Gribskov Gruppens forslag vil gøre 
Fritidscenteret til et kraftcenter for idræts- og fritidslivet i Varde Kommune. 
 
At etablere kraftcentre eller fyrtårne ligger også i forlængelse af indholdet i fritids- 
idræts- og kulturpolitikken. 

Retsgrundlag
Kommunalfuldmagten

Økonomi
I forbindelse med fondens låntagning vil Varde Kommune forventeligt skulle deponere et 
beløb svarende til den del af det lånte beløb, der relaterer sig til kommunale formål. 
Deponeringsbeløbet forventes at ville udgøre omkring 12 - 14 mio. kr. 
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Høring
Ingen

Bilag:
1 Åben Notat om konstruktion af idrætscenter som OPP - LETT j.nr. 

300883 - Varde Kommune - 10.9.2015.PDF
124716/15

2 Åben Udvikling af Varde Fritidscenter 73676/15

Anbefaling
Forvaltningen anbefaler, det indstilles til Byrådet,

at projektet iværksættes som beskrevet,

at der laves en tids- og handleplan for den videre realisering, og 

at Udvalget løbende underrettes om udviklingen i processen. 

Beslutning Udvalget for Kultur og Fritid den 07-10-2015

Fraværende: Preben Olesen

Udvalget besluttede, at det anbefales til Byrådet,
 
at forvaltningen arbejder videre med projektet, særligt med henblik på afklaring af 
Økonomi- og Indenrigsministeriets godkendelse i forhold til krav til deponering. Ligeledes 
vil det skulle afklares, om der er tale om statsstøtte, som kræver anmeldelse til EU-
kommissionen.

at der laves en tids- og handleplan for den videre realisering, og 

at Udvalget løbende tager stilling til, og underrettes om udviklingen i processen. 
 
 
 
Erhardt Jull ønskede ført til protokol, at han ikke ønsker at projektet igangsættes. 
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351. Udpegning af repræsentant til ansættelsesudvalg
Dok.nr.: 9347
Sagsid.: 15/11867
Initialer: kakk
Åben sag

Sagsfremstilling
Direktøren for Plan, Kultur og Teknik har valgt at gå på pension med udløbet af sin 
femårige åremålskontrakt. Kontrakten løber frem til den 31. marts 2016. 

Derfor igangsættes der nu en proces omkring ansættelse af en ny direktør for 
fagområdet – herunder også nedsættelse af et ansættelsesudvalg.

I ansættelsesudvalget skal blandt andet indgå en repræsentant fra Udvalget for Kultur og 
Fritid.

Retsgrundlag
Varde Kommunes principper for kompetencefordeling vedr. ansættelse og afsked

Økonomi
Ingen

Høring
Ingen

Anbefaling
Forvaltningen anbefaler,

at udvalget peger på et medlem af udvalget som deltager i ansættelsesudvalget.

Beslutning Udvalget for Kultur og Fritid den 07-10-2015

Fraværende: Preben Olesen

Udvalget valgte Lisbet Rosendahl som deltager i ansættelsesudvalget.
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352. Sager til kommende udvalgsmøder
Dok.nr.: 7161
Sagsid.:
Initialer: kakk
Åben sag

Sagsfremstilling
November 

 Evaluering af bemyndigelsesordningen 
 Rammeaftale for 7-kanten
 Dialogmøder med foreninger og aftaleholdere
 Kommunikation og synlighed i kultur- og fritidstilbud
 Varde Kunstskole
 Wadden Tide og Vadehavsfestival 
 Opfølgning på budgetønske for 2016-2019

 
December 

 Evaluering af udviklingspuljen og prioritering for 2016 
 Godkendelse af aftaler 
 Klippekort model 
 Status lokaletilskud
 Igangsatte initiativer – opsamling facilitetsanalyse

Beslutning Udvalget for Kultur og Fritid den 07-10-2015

Fraværende: Preben Olesen

Anbefalingen blev godkendt.
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353. Formandens orientering til pressen
Dok.nr.: 9277
Sagsid.:
Initialer: kakk
Åben sag

Beslutning Udvalget for Kultur og Fritid den 07-10-2015

Fraværende: Preben Olesen

Drøftet.
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Bilagsliste

343. Gensidig orientering
  1. Oversigt over bevillinger/tilskud i 2015 - kulturpuljen (2004/15) 

344. O Kvalitetsvurdering af Varde Museum
  1. Kvalitetsvurderingsrapport Varde 24_8. (113841/15) 

345. Etablering af skolerum ved Filsø

  
1. Skolestue - indretning (3).pdf (110214/15) 
2. Naturrum Gyldensteen - Ydre (3).pdf (110210/15) 
3. Naturrum Gyldensteen - Indre (3).pdf (110209/15) 

347. Kriterier for Eliteidræt/talentudvikling
  1. Kriterier for eliteidrætspuljen (55173/15) 

348. Fejring af Årets Mestre

  
1. Bilag til punkt til udvalgsmøde d. 7. oktober 2015 (132154/15) 
2. Tilrettelse af kriterier for indstilling af mestre (129430/15) 
3. Forslag til afvikling af Årets Mestre (126600/15) 

350. Afklaring på juridiske forhold ved udvikling af Fritidscenteret

  
1. Notat om konstruktion af idrætscenter som OPP - LETT j.nr. 300883 - Varde 

Kommune - 10.9.2015.PDF (124716/15) 
2. Udvikling af Varde Fritidscenter (73676/15) 
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Underskriftsblad

Lisbet Rosendahl

Ingvard Ladefoged

Preben Olesen

Erhardt Jull

Mads Sørensen

Per Rask Jensen

Holger Grumme Nielsen
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